
Z ŻYCIA PTL 

W dniu 18. X. 1967 r. odbyło się w sali Senatu SGGW kolejne posie- 
dzenie Komisji Historii Leśnictwa PIL. Dyskutowano między in- 

nymi projekt wydawnictwa pt. „Lasy polskie w literaturze i sztuce". 
Uruchomienie tego wydawnictwa, wymagającego starannej szaty gra- 
ficznej, a co za tym idzie — odpowiednich środków finansowych, napo- 
tyka na poważne trudności. Wobec znaczenia wydawnictwa dla propa- 
gowania spraw polskiego leśnictwa uchwalono, że pomimo przeszkód 
należy dążyć do jego realizacji. Wyłoniono w tym celu kilkuosobowy 
zespół. 

Omówiono również konieczność gromadzenia przez Komisję listów 
1 materiałów nadsyłanych przez czytelników po ukazaniu się książki 
pt. „Leśnictwo polskie w okresie II wojny światowej . Materiały te 
zostaną wykorzystane przy opracowywaniu drugiego, uzupełnionego 
wydania tej książki. 

W części odczytowej zebrania prof. dr E. Więcko wygłosił refe- 
rat pt. „Kierunki gospodarki w Puszczy Białowieskiej w ciągu ostatnich 
200 lat". W wyniku dyskusji zebrani zobowiązali przewodniczącego 
Komisji, aby zwrócił się do Zarządu Głównego PIL w sprawie pono- 
wienia starań o zmniejszenie rozmiaru użytkowania drzewostanów 
Puszczy Białowieskiej w celu zachowania wartości przyrodniczych tego 
unikalnego kompleksu leśnego w Europie. 

Zofia Szymanowska 

Zebranie sprawozdawczo-wyborcze Oddziału PTL w Poznaniu 

8 listopada 1967 r. odbyło się walne zebranie sprawozdawczo-wybor- 

cze Oddziału Poznańskiego PIL. | 

W pierwszej czesci zebrania, dr J. Wiszniews ki z WSR w Po- 

znaniu wygłosił referat pt. „Biologia i znaczenie gospodarcze mrówki 

rudnicy”. Referat ten ilustrowany licznymi przezroczami spotkał się 

z dużym zainteresowaniem zebranych i wywołał ożywioną dyskusję. | 

Ро referacie przewodniczacy Oddziatu — doc. dr Z. W itkows ki 

złożył sprawozdanie z działalności Oddziału w minionej kadencji (od 

7 czerwca 1965 do 8 listopada 1967 r.). Następnie skarbnik — mgr. inz. 

Z.Ratajczak złożył sprawozdanie finansowe, a doc. dr W. Ka- 

dłubowski przedstawił sprawozdanie Komisji Rewizyjnej. 

Ze sprawozdań wynika, że aktualny stan ilościowy Oddziału Po- 

znańskiego wynosi 131 członków. Skład zarządu w liczbie 8 osób nie 

uległ w kadencji zmianie i przedstawiał się następująco: 
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przewodniczacy — doc. dr Z Witkowski, 
wiceprzewodniczacy — doc. dr J. Meixner, 
sekretarz — drC. Pacyniak, 
skarbnik — mgr inż. Z. Ratajczak, 
członkowie: — prof. dr K. Mańka, 

doc. dr Z. Jakubowski, 
mgr inż. W. Olszewski, 
mgr inż. M. Paul. 

Działalność Oddyiału w kadencji polegała szczególnie na organizo- 

waniu zebrań z referatami. Dotyczyły one m. in. gospodarki leśnej 
Wietnamu, Ukrainy, Czechosłowacji i Jugosławii, roli komisji tech- 
niczno-gospodarczych w urządzaniu lasów, rozmieszczenie jodły i jej 

udziału w zespołach leśnych w zachodniej Polsce, badań prowienien- 

cyjnych nad sosną i świerkiem. Poza akcją referatową członkowie Od- 

działu brali udział w walnych zjazdach PTL, w konferencjach organizo- 

wanych przez Zarząd Główny PTL i inne stowarzyszenia. Oddział współ- 

pracował z ozlp oraz innymi instytucjami i organizacjami. Członkowie 

Oddziału aktywnie włączyli się do akcji odczytowej zorganizowanej 

w 1967 r. przez ZG PTL. 
W wyniku dyskusji nad sprawozdaniami, jednogłośnie uchwalono 

udzielić zarządowi absolutorium z podziękowaniem za owocną pracę, 

a szczególnie za duży wysiłek włożony w sprawną organizację 66 zja- 

zdu delegatów oddziałów PTL oraz uroczystej sesji naukowej PIL na 
temat „Lasy, leśnictwo i drzewnictwo w Polsce na tle 1000-lecia dzie- 

jów naszego państwa" (Poznań, 23—25. IX. 1966 r.). | 

Następnie dokonano wyboru władz Oddziału. Na nową kadencję 

jednogłośnie wybrano w pełnym składzie dotychczasowy Zarząd Od- 

działu oraz Komisję Rewizyjną. 
Zebraniu przewodniczył prof. dr B. Zabielski. 

Stanisław Czopor


